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Arkanology of V.A. Shmakov: a representation of philosophical and esoteric knowledge

I. Grekov

It is considered the main provisions of the religious and philosophical teachings of V.A.
Shmakov, in which the system of esoteric knowledge is presented in the context of the analysis of
the symbolism of the Tarot. The article notes that the attraction to this knowledge in the XX century
is  due  to  the  following  circumstance:  the  XX  century  outlined  trends  from  the  delimitation,
differentiation of scientific, philosophical, religious knowledge, from the polarization of positivism
and mysticism to their mutual approach. The structure of knowledge about lasso is described and
analyzed. It is considered the specificity of key concepts in arkanology of V.A. Shmakov: Absolute,
substance, being, consciousness, perfect man.

Keywords: hermetic teaching, esoteric knowledge, arkanology, absolute, substance, substantiality,
being, consciousness, perfect man

References

Еремин В.И. Психогенетика человека в свете философской системы В. Шмакова // Дельфис.1.
2010. № 3 (63).
Еремин В.И. Забытый русский гений // Дельфис. 2004. № 2 (38).2.
Еремин В.И. Метафизика социального бытия в свете философской системы В. Шмакова //3.
Дельфис. 2016. № 1 (85).
Еремин В.И. Парадоксы судьбы забытого гения России: трагедия жизни и триумф творчества4.
Владимира  Шмакова  //  Национальная  безопасность  и  геополитика  России.  2004.  №  3-4
(56-57).
Еремин В.И. Хрестоматия философии Владимира Шмакова: Инженера путей сообщения (к5.
100-летию первого  издания книги о  Великих Арканах Таро.  Москва,  1916 г.).  М.,  2015.
[ Э л е к т р о н н ы й  р е с у р с ] .  U R L :
https://thelib.info/filosofiya/192378-vvedenie-vladimir-shmakov-tragediya-zhizni-i-triumf-tvorchestv
a/ (дата обращения 15.01.2020).
Зорина Е.В.  Шмаков,  Владимир //  Большая биографическая энциклопедия [Электронный6.
ресурс].  URL:  https://dic.academic.ru/dic.nsf/enc_biography/120041  (дата  обращения
11.01.2020).
Никитин А.Л. Розенкрейцеры в Советской России. М., 2004 // Мистики, розенкрейцеры и7.
тамплиеры в советской России. М.: Аграф, 2000.
Шмаков  В.А.  Священная  Книга  Тота:  Великие  Арканы  Таро.  Абсолютные  начала8.
синтетической философии эзотеризма. М.: София, 2015.

Рязанский государственный университет имени С.А. Есенина,
г. Рязань March, 04 2020


